
 

5. August 2022  

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen Inatsisartut, fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisunut: 

1. Kan Naalakkersuisut give tilladelse til forbrænding af storskrald i 

Qasigiannguit? 

2. Har Naalakkersuisut planer om at give tilladelse til at bygge et  

forbrændingsanlæg i Diskobugten og yde fuld finansiering? 

3. Har Naalakkersuisut fortsat planer om transportere storskrald til 

forbrænding fra Diskobugten til Sisimiut, og har man en 

forventning om at ordningen bliver en succes? 

Inatsisartut medlem, Kristian Jeremiassen, Inuit Ataqatigiit 

Begrundelse: 

Problemer med mus, fluer og stank er problemerne der er opstået, efter man er 

holdt op med at afbrænde storskraldet. Det skaber store problemer med 

skadedyr og lugtgener i Qasigiannguit. 

Mit følgende spørgsmål er: Kan Naalakkersuisut give tilladelse til forbrænding af 

al storskraldet, til Kommune Qeqertalik? 

Mit andet spørgsmål er: Har Naalakkersuisut planer om at give tilladelse til 

Kommune Qeqertalik til at forbrænde al skraldet? 

Efter man ikke længere forbrænder storskrald, er det blevet et stort problem, 

skraldet bliver blæst væk til havet og naturen, og det skaber store opgaver for 

Kommunen, derfor er mit spørgsmål: Har Naalakkersuisut planer om at give 



 

tilladelse til at bygge et  forbrændingsanlæg i Diskobugten og yde fuld 

finansiering? 

Storskraldet skal transporteres fra Diskobugten ESANI forbrændingen i Sisimiut,  

der er stor afstand og der er tidskrævende og man skal bruge skib til at 

transportere. Og skrald hober sig op når det skal transporteres. Derfor er mit 

spørgsmål: vil det blive en succes hvis der skal transporteres imellem så lange 

afstande? 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 

 


